
Voorzitter: Korthals Altes

Tegenwoordig zijn 72 leden, te
weten:

Baarda, Batenburg, De Beer, Van den
Berg, Bierman, De Boer, Boorsma,
Braks, Van den Broek-Laman Trip,
Dees, Van Dijk, Van Eekelen,
Eversdijk, Gelderblom-Lankhout, Van
Gennip, Ginjaar, Glastra van Loon,
Glasz, Van Graafeiland, Grol-
Overling, De Haze Winkelman,
Heijmans, Heijne Makkreel, Hendriks,
Hessing, Van Heukelum, Hirsch
Ballin, Hofstede, Holdijk, Jaarsma, De
Jager, Jurgens, Ketting, Korthals
Altes, J. van Leeuwen, L.M. van
Leeuwen, Linthorst, Lodewijks,
Loudon, Luijten, Luimstra-Albeda,
Lycklama à Nijeholt, Maas-de
Brouwer, Meeter, Michiels van
Kessenich-Hoogendam, Pit, Pitstra,
Le Poole, Postma, Rensema, Rongen,
Roscam Abbing-Bos, Ruers,
Schoondergang-Horikx, Schuurman,
Schuyer, Stevens, Stoffelen, Talsma,
Tiesinga-Autsema, Tuinstra,
Varekamp, Ter Veld, Veling, Verbeek,
Vrisekoop, Werner, Wiegel, Wöltgens,
Van de Zandschulp, Zijlstra en
Zwerver,

en de heer Korthals, minister van
Justitie, mevrouw Jorritsma-Lebbink,
vice-minister-president, minister van
Economische Zaken, en mevrouw De
Vries, staatssecretaris van Verkeer en
Waterstaat, alsmede de heer mr. D.
van Dijk, regeringscommissaris voor
het Nieuw Burgerlijk Wetboek.

Aan de orde is de voortzetting van
de behandeling van:

- het wetsvoorstel Wijziging
van de Elektriciteitswet 1998
ten behoeve van het stellen van
nadere regels ten aanzien van

het netbeheer en de levering van
elektriciteit aan beschermde
afnemers (26303).

(Zie vergadering van 31 mei 1999.)

De voorzitter: Ik wens de minister
van Economische Zaken, vice-
minister-president, geluk met haar
verjaardag.

De beraadslaging wordt hervat.

©

Minister Jorritsma-Lebbink:
Voorzitter! Dank voor uw felicitatie.
Het is mij een groot genoegen om
op deze dag met deze Kamer te
mogen debatteren. Ik meen dit echt,
omdat de Elektriciteitswet een
onderwerp is dat mij zeer ter harte
gaat. Ik herinner mij het buitenge-
woon plezierige debat in de Tweede
Kamer waar wij in een open debat,
zoals het ook hoort, tot de conclusie
zijn gekomen dat het wetsvoorstel
aan uw Kamer toegezonden kon
worden. Uw Kamer heeft buitenge-
woon snel gewerkt. Uw Kamer heeft
het voorstel van wet begin april
gekregen. Dat de plenaire behande-
ling op 31 mei en 1 juni mogelijk is,
is heel mooi. Dat is ook nodig,
omdat wij heel snel het toezichts-
systeem moeten invoeren, aangezien
wij anders geen tarieven kunnen
vaststellen voor de kleingebruikers.
Dan zou precies gebeuren waarvoor
velen uwer zorg hebben uitgespro-
ken en dan zouden kleingebruikers
niet kunnen meeprofiteren van
veranderingen in de markt. Uw
Kamer heeft dat ook onderstreept in
haar brief aan mij van 18 mei, waarin
u aandrong op een nader advies van
de Raad van State over de zoge-
naamde bakstenen. Ik kom daar
dadelijk nog graag op terug.

Een aantal uwer heeft gememo-
reerd dat mijn voorganger ongeveer
een jaar geleden op deze plek stond.
Hij opende toen zijn betoog met de
opmerking: wij staan niet aan een
aarzelend begin van een
veranderingsproces, maar zitten er
middenin. Toen al, dus. Dat hij gelijk
had, blijkt wel uit alle gebeurtenissen
in elektriciteitsland in het afgelopen
jaar, en dan niet alleen in Nederland
maar ook in het buitenland.
Helemaal aan het eind van mijn
betoog wil ik daarover nog een paar
opmerkingen maken. Er is heel veel
dynamiek. Dat geldt zowel voor de
feitelijke ontwikkelingen op de
elektriciteitsmarkt als voor de
wetgeving. Ik noem een paar goed
zichtbare, al feitelijke veranderingen.
Grote afnemers van elektriciteit
onderhandelen inmiddels scherp en
maken gebruik van hun vrijheid. Dat
heeft ook geleid tot een toename van
de import uit Duitsland. Buitenlandse
handelaren en energiebedrijven
vestigen zich ook in Nederland:
Enron, Vattenfall. En er is belangstel-
ling voor aandelen van Nederlandse
productiebedrijven. Gisteren is vele
malen het voorbeeld genoemd van
UNA en Reliant. Dat gaat allemaal
erg snel. Tegelijkertijd moet ik helaas
constateren dat de Nederlandse
productiebedrijven niet erg snel
inspelen op veranderingen in de
elektriciteitswereld. Dat heeft
natuurlijk te maken met het feit dat
zij zich nog vooral bezighouden met
hun eigen positie en de verdeling
van de bestaande verplichtingen van
de sector, die samenhangen met de
samenwerking in het verleden. De
teleurstellende afloop daarvan kent
uw Kamer. Ik kom daar straks nog
uitvoerig op terug.

Een aantal leden is algemeen
ingegaan op de marktwerking. De
heer Pitstra had het weer eens over
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